
Rada Miejska w Nowej Rudzie
Radni-Sesja

Protokół nr 60/2023

XL Sesja w dniu 26 kwietnia 2023 w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1. 
Obrady rozpoczęto 26 kwietnia 2023 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 12:55 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.
Obecni:
1. Andrzej Behan – Przewodniczący Rady Miejskiej 
2. Marta Chojecka
3. Jacek Cichański
4. Andrzej Czerniatowicz
5. Zdzisław Druciak
6. Bogusław Frącek
7. Halina Gajcy
8. Dawid Jędrzejewski
9. Zbigniew Karczewski 
10. Jolanta Kasprzyk
11. Marian Kocoń
12. Magdalena Lichwa
13. Jerzy Pulit
14. Janusz Staniocha
15. Jerzy Strawiński
16. Artur Turański
17. Jarosław Ubik
18. Regina Wałęsa
19. Kinga Wiechetek
20. Piotr Wróbel
21. Jadwiga Ziemska

W posiedzeniu wzięli udział również:
1. Tomasz Kiliński - Burmistrz Miasta Nowa Ruda
2. Marzena Wolińska - Zastępca Burmistrza Miasta Nowa Ruda
3. Jan Szeląg - Skarbnik Miasta Nowa Ruda
4. Krzysztof Michalak - Radca Prawny 
5. Przemysław Herter - Naczelnik Wydziału Rozwoju
6. Barbara Postrach - Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich 
7. Leszek Wójcik - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej 
8. Marta Krupa - Naczelnik Ochrony Środowiska
9. Mirosław Kalitowski - Komendant Straży Miejskiej
10. Sławomir Drogoś - Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej
11. Anita Mańczak - PO Kierownika MOPS
12. Agata Pilarska - Dyrektor MOK
13. Wojciech Kołodziej - Prezes CTS 
14. Krzysztof Czajka - Rzecznik prasowy
15. Media

Goście, którzy przybyli również na posiedzenie sesji Rady Miejskiej:
1. Grzegorz Macko – Wicemarszałek Województwa Dolnośląskiego
2. Łukasz Kasprzyk – Zastępca Dyrektora Departamentu Gospodarki w 

   Urzędzie Marszałkowski Województwa  Dolnośląskiego 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył 60 sesję Rady Miejskiej.
Powitał radnych oraz zaproszonych gości.



2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  stwierdził,  że  w  sesji
uczestniczy 21 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji  (zał. Nr 1 –
lista).

3. Porządek obrad sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi bądź zapytania do
proponowanego porządku obrad. 

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  -  wystąpił  z  wnioskiem o  zdjęcie  z  porządku obrad  projektu
uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za
usługi  w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  lub  osadników  w  instalacjach
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych w pkt 6 ppkt c).

Głosowano wniosek w sprawie:
zdjęcia  z  porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia  górnych stawek opłat  ponoszonych
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych
w pkt 6 ppkt c)

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,
Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Magdalena Lichwa
edit  błąd:  radna  Magdalena  Lichwa  była  „za”zdjęciem z  porządku  obrad  projektu  uchwały  w sprawie
ustalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie
opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  lub  osadników  w  instalacjach  przydomowych  oczyszczalni
ścieków i transportu nieczystości ciekłych w pkt 6 ppkt c)

Głosowano w sprawie:
przyjęcia porządku obrad 60 sesji Rady Miejskiej.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,
Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Magdalena Lichwa
edit błąd: radna Magdalena Lichwa była „za” przyjęciem porządku obrad 60 sesji rady miejskiej

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.



2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Porządek obrad sesji.
4. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Miejskiej.
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 21
marca do dnia 17  kwietnia br.
6. Podjęcie uchwał:
- w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023
- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023
-  w sprawie  ustalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w
zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  lub  osadników  w  instalacjach  przydomowych
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych
-   w sprawie uznania za pomnik przyrody ożywionej
7. Przyjęcie Apelu w sprawie podjęcia działań zmierzających do poprawy dostępności usług medycznych w
zakresie lecznictwa otwartego oraz zamkniętego dla mieszkańców Gminy Miejskiej Nowa Ruda oraz gmin
ościennych. 
8. Interpelacje radnych.
9. Zapytania radnych.
10. Sprawy różne.
11. Zakończenie obrad.

4. Przyjęcie protokołu z L  IX   sesji Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy mają uwagi do protokołu LIX sesji.  Wobec braku
głosów poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z LIX sesji Rady Miejskiej.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,
Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Magdalena Lichwa
edit błąd: radna Magdalena Lichwa była „za” przyjęciem protokołu z LIX sesji Rady Miejskiej

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia   21  
marca   202  3  r. do dnia   17 kwietnia   2023r.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania odnośnie Sprawozdania
Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 21 marca 2023 r. do dnia 17
kwietnia 2023r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia
21 marca do dnia 17 kwietnia br.

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21)



Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

6. Podjęcie uchwał:
a) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – przedstawił:
W związku z art.  231 ust.  1  ustawy o finansach publicznych konieczne jest,  dokonanie zmian w treści
załącznika:
1. nr 1 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez wprowadzenie

zmian będących następstwem:
1) Dostosowania wartości w kolumnie roku 2023 do wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2023

zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej na dzień 29 marca 2023r.
2) Zmiany  spłat  planowanej  do  zaciągnięcia  w  roku  2024  pożyczki  z  WFOŚiGW  w  wysokości

1 000 000 zł  z  przeznaczeniem  na  realizację  zadania  pn.  „Rozwój  zrównoważonego  transportu
zbiorowego na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda poprzez zakup dwóch autobusów elektrycznych
wraz  z  infrastrukturą  do  ładowania”.  Poprzednio  zakładano  spłatę  w  ciągu  czterech  lat,  obecnie
sześciu.

2. nr 2 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, o kwotę:
1)  4 999 300,00 zł.  Zwiększa  się  planu  wydatków  dla  zadania  pn.:  Realizacja  zleconego  przez

WFOŚiGW programu pn. „Ciepłe mieszkanie”.
2) 147 600,00 zł.  Zwiększa się planu wydatków dla zadania pn.:  Rozwój zrównoważonego transportu

zbiorowego na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda poprzez zakup dwóch autobusów elektrycznych
wraz z infrastrukturą do ładowania.

3) 1 000 000,00 zł. Zwiększa się planu wydatków na nowym przedsięwzięciu pn. Renowacja istniejących
budynków mieszkalnych pod kątem efektowności energetycznej w formule grant-owej przez IPAW.

3. nr 3 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez zaktualizowanie
objaśnień wynikających z wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2023 według stanu na dzień  29
marca 2023r.

     
Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Halina Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,
Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Bogusław Frącek
edit błąd: radny Bogusław Frącek był „za” podjęciem uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej
na rok 2023

Uchwała Nr 458/LX /2023
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023

b)  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023



Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – przedstawił:
Zwiększa się dochody oraz wydatki budżetu ogółem o kwotę 1 460 253,55 zł, w tym:

1. 17 200,00 zł  –  dochody  i  wydatki  w  związku  ze  środkami  z  uchwały  o  wydatkach,  które  nie
wygasają z upływem roku 2022 a dotyczące zadania „Remont kapitalny budynku przy ul. Kościelna
18a”,

2. 50 000,00 zł  –  dochody  i  wydatki  w  związku  ze  środkami  z  uchwały  o  wydatkach,  które  nie
wygasają z upływem roku 2022 a dotyczące zadania „Przebudowa schodów przy budynku Kościelna
24”,

3. 27 500,00 zł  –  dochody  i  wydatki  w  związku  ze  środkami  z  uchwały  o  wydatkach,  które  nie
wygasają z upływem roku 2022 a dotyczące zadania „Remont kapitalny budynku przy ul. Kościelnej
18”,

4. 20 000,00 zł  –  dochody  i  wydatki  w  związku  ze  środkami  z  uchwały  o  wydatkach,  które  nie
wygasają z upływem roku 2022 a dotyczące zadania „Budowa kolumbarium przy ul. Kasztanowej”,

5. 360 000,00 zł – w związku ze środkami z Funduszu Pomocy z przeznaczeniem na zakwaterowanie i
wyżywienie obywateli Ukrainy

6. 5 355,00 zł – dochody i wydatki dotyczące dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska
i Gospodarki Wodnej na usuwanie azbestu,

7. 0,15 zł – dotacja na działalność przedszkolną,
8. 913 680,00 zł – dochody i wydatki w związku z zakupem węgla przez gospodarstwa domowe,
9. 66 519,00 zł  –  w  związku  ze  środkami  z  Funduszu  Pomocy  z  przeznaczeniem  na  dodatkowe

zadania oświatowe dla dzieci z Ukrainy
Dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków budżetu na kwotę 670 483,52 zł, w tym:

1. 60 000,00 zł – z zadania „Modernizacja dróg dojazdowych do terenów mieszkalnych edycja 2”  na
a) nowe zadanie „Sporządzenie opracowań, w tm dokumentacji projektowej wraz z uzyskaniem pozwolenia
na budowę Filii Żłobka Miejskiego Nr 1” w kwocie 10.000
b) na zadanie „Modernizacja komunalnych lokali mieszkalnych – pustostanów” w kwocie 50.000

1. 27 001,00 zł – z zadania „Modernizacja targowiska miejskiego w Nowej Rudzie” na zadania:
a)  „Sporządzenie opracowań, w tm dokumentacji projektowej wraz z uzyskaniem pozwolenia na budowę
Filii Żłobka Miejskiego Nr 1” w kwocie 27.000
b) „Utworzenie mieszkania chronionego na potrzeby osób niepełnosprawnych przy ul. Kłodzkiej 5/1” – 0,80
c) „Utworzenie mieszkania chronionego na potrzeby osób niepełnosprawnych przy ul.  Kłodzkiej 5/1a” –
0,20
533 294,11 zł  –  w ramach  zadania  „Poprawa  bezpieczeństwa  uczestników ruchu  drogowego  w  Gminie
Miejskiej Nowa Ruda” – z wydatków bieżących na wydatki majątkowe
50 156,22 zł – w ramach zadania „Wsparcie na starcie edycja 2 ...”  
32,19 zł  –  w  ramach  zadania  „Wymiana  wysokoemisyjnych  źródeł  ciepła  w  budynkach  i  lokalach
mieszkalnych ...”

Zmniejsza się planowane dochody oraz wydatki budżetu ogółem o kwotę 0,70 zł, w tym:
0,10 zł – tytułem ostatecznej kwoty dotacji na zadania dotyczące wychowania przedszkolnego,
0,40 zł  –  tytułem  dotacji  na  zadanie  „Utworzenie  mieszkania  chronionego  na  potrzeby  osób
niepełnosprawnych przy ul. Kłodzkiej 5/1”
0,20 zł  –  tytułem  dotacji  na  zadanie  „Utworzenie  mieszkania  chronionego  na  potrzeby  osób
niepełnosprawnych przy ul. Kłodzkiej 5/1a”

Zwiększa się planowane dochody budżetu oraz jednocześnie zmniejsza się planowane dochody budżetu (ze
względu na zmianę klasyfikacji budżetowej) na kwotę 807 600,00 zł, w tym:
453 300,00 zł –  w projekcie „Poprawa bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego w Gminie Miejskiej
Nowa Ruda”
354 300,00 zł – w projekcie „Ciepłe mieszkanie”

4. Dokonuje się zmiany załącznika nr 4.6, 7 do budżetu miasta na rok 2023.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  Budżetowej  –  Piotr  Wróbel  -  Komisja  Gospodarczo  –
Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.



Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Uchwała Nr 459/LX/2023
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023

c) w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w
zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  lub  osadników  w  instalacjach  przydomowych
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych

Punkt zdjęty z porządku obrad na wniosek Burmistrza Miasta Nowa Ruda. 

d)      w sprawie uznania za pomnik przyrody ożywionej  

Pani  Marta  Krupa  -  zgodnie  z  art.  44  ust.  1  ustawy  z  dnia  16  kwietnia  2004r.  o  ochronie  przyrody
ustanowienie  pomnika  przyrody(…)  następuje  w  drodze  uchwały  rady  gminy.  Stosowanie  do  przepisu
zawartego w art.  44  ust.  2  uchwała  rady gminy (…)  określa  nazwę danego obiektu  lub  obszaru,  jego
położenie, sprawującego nadzór, szczególne cele ochrony, w razie potrzeby ustalenie dotyczące jego czynnej
ochrony  oraz  zakazy  właściwe  dla  obiektu,  obszaru  lub  jego  części,  wybrane  spośród  zakazów
wymienionych w art. 45 ust. 1 ww. ustawy.  Drzewa pomnikowe, szczególnie w centrach miast, stanowią
wartość  dodaną.  Są  cennym  świadkiem  historii  i  dziedzictwem  przyrodniczym.  Odgrywają  ważną  rolę
społeczną, przyrodniczą i zdrowotną. Wniosek na ustanowienie dębów szypułkowych pomnikami przyrody
został złożony przez Komisję Zdrowia i Ekologii Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w dniu 30 listopada 2022
r.  Objęcie ochroną prawną dębów szypułkowych, rosnących w miejscowości  Nowa Ruda - Słupiec, ma na
celu  zachowanie  szczególnie  cennych  elementów  przyrody.  Drzewa posiadają pień  o  imponujących
obwodach ( 450 cm, 410 cm, 342 cm, 332 cm) co wskazuje na ich sędziwy wiek.  Owe dęby są wyjątkowym
okazem wśród drzew, występujących na terenie całej  gminy  Miejskiej  Nowa Ruda.  Drzewa zachwycają
okazałymi rozmiarami, monumentalnością, rozłożystymi konarami. Spełniają wszelkie warunki stanowione
drzewom kwalifikującym się do objęcia ochroną prawną,  w myśl  ustawy o ochronie przyrody.  Nadanie
nazwy  pomnikom przyrody  stanowi  element  jego  opisu  wynikającego  z  zapisów art.  44  ust.  2  u.o.p..
Argumentem dla zaproponowanych nazw: Antoni, Tadeusz, Jan, Józef jest fakt, że są to imiona staropolskie,
oznaczające  wielkość,  odwagę,  śmiałość  i  doskonałość.  Cechy  te  można  przypisać  owym drzewom  ze
względu  na  ich  wygląd  –  rozpiętość  korony,  wysokość,  obwód  pnia  oraz  wiek  drzew.  Objęcie
przedmiotowych  drzew  ochroną  prawną  pozwoli  na  ich  zachowanie  dla  przyszłych  pokoleń,  zwiększy
świadomość ekologiczną mieszkańców, przyczyni się do kształtowania wizerunku Nowej Rudy jako gminy
aktywnie prowadzącej działania na rzecz ochrony i zachowania dziedzictwa przyrodniczego i kulturowego.
W projekcie uchwały ustanawiającej powyższe drzewa pomnikami przyrody, zaproponowano wprowadzenie
następujących  zakazów,  wybranych  i  dostosowanych  do  specyfiki  obiektów  i  formy  ochrony  spośród
zakazów wyszczególnionych w art. 45 ust. 1 ustawy o ochronie przyrody:
1) niszczenia, uszkadzania lub przekształcenia obiektu lub obszaru;
2) uszkadzania i zanieczyszczenia gleby w zasięgu systemu korzeniowego drzewa;
3) umieszczania tablic reklamowych.
Wprowadzenie powyższych zakazów pozwoli na właściwe zabezpieczenie drzew przed zniszczeniem ich
walorów przyrodniczych  i  krajobrazowych.  Projekt  przedłożonej  uchwały  został  pozytywnie,  bez  uwag
uzgodniony przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska we Wrocławiu w formie postanowienia
znak: WPN.623.12.2023APK z dnia  18 kwietnia 2023r. Proponowana  uchwała  nie  rodzi  skutków
finansowych dla budżetu gminy, przy czym objęcie drzew ochroną jako pomnika przyrody powoduje, że



koszty okresowej pielęgnacji drzew (wykonanie zabiegów pielęgnacyjnych) będą w przyszłości pokrywane
ze środków gminnych. Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały jest zasadne.

Przewodnicząca Komisji  Zdrowia  i  Ekologii –  Regina  Wałęsa  -  Komisja  Zdrowia  i  Ekologii
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie uznania za pomnik przyrody ożywionej.

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Uchwała Nr 460/LX/2023
w sprawie uznania za pomnik przyrody ożywionej

7.   Przyjęcie Apelu w sprawie   podjęcia działań zmierzających do poprawy dostępności usług medycznych w  
zakresie lecznictwa otwartego oraz zamkniętego dla mieszkańców Gminy Miejskiej Nowa Ruda   oraz gmin  
ościennych.

Radna Regina Wałęsa – przedstawiła treść apelu:
Działając na podstawie § 26 ust. 2 pkt 3 uchwały Nr 60/VI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 10
kwietnia  2003r.  w  sprawie  Statutu  Gminy  Miejskiej  Nowa  Ruda  (Dziennik  Urzędowy  Województwa
Dolnośląskiego Nr 85, poz. 1747, z późniejszymi zmianami) Rada Miejska w Nowej Rudzie podejmuje apel
następującej treści:
§ 1.1. Rada Miejska w Nowej Rudzie, po zapoznaniu się z sytuacją w zakresie funkcjonowania podmiotów
świadczących  usługi  zdrowotne  na  terenie  Gminy  Miejskiej  Nowa  Ruda,  wyraża  szczególnie  głębokie
zaniepokojenie postępującym ograniczeniem ich dostępności dla społeczności lokalnej.
2. Ograniczenia te przejawiają się między innymi:

1. zlikwidowaniem oddziału chorób wewnętrznych oraz oddziału pediatrycznego szpitala  w Nowej
Rudzie;

2. zlikwidowaniem przez ZOZ w Nowej Rudzie laboratorium analitycznego, pracowni RTG, pracowni
UG oraz poradni specjalistycznych;

3. znaczącymi  utrudnieniami  w  uzyskaniu  porad  lekarzy  specjalistów  na  terenie  miasta
spowodowanych brakiem lekarzy specjalistów oraz poradni specjalistycznych;

4. niemożnością  wykonania  usług  diagnostycznych  na  terenie  miasta,  z  wyjątkiem  badań
podstawowych;

5. znaczącym wydłużeniem okresu oczekiwania na uzyskanie świadczeń rehabilitacyjnych, w ramach
refundacji z NFZ.

3.  Powyższe  okoliczności  w  zestawieniu  z  postępującym starzeniem  się  i  ubożeniem  populacji  Gminy
Miejskiej Nowa Ruda, złym skomunikowaniem komunikacją publiczną z ośrodkami, dysponującymi bazą
medyczną,  powoduje  zwiększenie  ryzyka  zachorowań  na  wiele  chorób  przewlekłych,  gdyż  wielu
mieszkańców albo nie jest w stanie znaleźć placówki świadczącej specjalistyczne usługi medyczne, albo nie
stać  ich na  to,  by  do miejsca  ich  położenia  dojechać.  Późne zdiagnozowanie  schorzeń,  względnie  brak
diagnozy oraz wdrożonego leczenia, może stanowić w konsekwencji wręcz zagrożenie dla życia, a nie tylko
zdrowia mieszkańców, nierzadko ludzi starszych i niesamodzielnych.
§ 2. Mając powyższe na względzie Rada Miejska w Nowej Rudzie apeluje do ZOZ w Kłodzku o podjęcie
działań  mających  na  celu  poprawę  istniejącego  stanu  rzeczy  odpowiednio  apeluje  o  podjęcie  działań
zmierzających do:

a) ponownego uruchomienia oddziału chorób wewnętrznych szpitala w Nowej Rudzie;
b) modernizacji budynku szpitala przy ul. Szpitalnej;



c) uruchomienia  pracowni  diagnostycznych,  umożliwiających  mieszkańcom  wykonanie  badań  bez
konieczności dojazdów do innych miejscowości oraz długiego oczekiwania na ich wykonanie; 

d) zwiększenia dostępności do usług rehabilitacyjnych, finansowanych w ramach NFZ;
e) utrzymanie  lub  odtworzenie  poradni  specjalistycznych,  głównie  z  zakresu:  chirurgii  ogólnej,

diabetologii,  pulmonologii,  ginekologii,  endokrynologii,  dermatologii,  medycyny  pracy,  zdrowia
psychicznego, poradni terapii uzależnienia od alkoholu i współuzależnienia

f) utrzymania ratownictwa medycznego, w tym specjalistycznego i podstawowego;
g) utrzymanie nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej.

§ 3. Niniejszy apel podlega rozesłaniu do ZOZ-u w Kłodzku, Rady Powiatu Kłodzkiego, Dolnośląskiego
Oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia we Wrocławiu, Parlamentarzystów oraz podaniu do publicznej
wiadomości w mediach lokalnych oraz na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Nowej Rudzie.
§ 4. Wykonanie apelu powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Apelu w sprawie podjęcia działań zmierzających do poprawy dostępności usług medycznych w
zakresie lecznictwa otwartego oraz zamkniętego dla mieszkańców Gminy Miejskiej Nowa Ruda oraz gmin
ościennych.  

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Apel Nr 1/2023
w sprawie podjęcia działań zmierzających do poprawy dostępności usług medycznych w zakresie
lecznictwa otwartego oraz zamkniętego dla mieszkańców Gminy Miejskiej Nowa Ruda oraz gmin

ościennych

8. Zapytania radnych.

Radni nie wnieśli zapytań. 

9. Interpelacje radnych. 

Radna  Jadwiga  Ziemska  -  wystąpiła  z  prośbą  o  wypełnienie  dużego  ubytku  w  asfalcie  na  drodze
prowadzącej do Osiedla Wojska Polskiego od ul. Kłodzkiej przy targowisku, która stwarza zagrożenie dla
kierujących pojazdami. 

10  . Sprawy różne.  

Pan Grzegorz Macko - całkowita alokacja środków unijnych dla Polski przeznaczonych na realizację 
Umowy Partnerstwa na lata 2021-2027 wynosi 76 540 058 374 EUR. Alokacja w ramach polityki spójności 
wynosi 72 180 323 948 EUR (po transferze do CEF). Na tą kwotę składają się alokacje na cele: Inwestycje 
na rzecz zatrudnienia i wzrostu w wysokości 71 612 793 788 EUR oraz Europejska współpraca terytorialna
w wysokości 567 530 160 EUR. 
Alokacja Funduszu na rzecz Sprawiedliwej Transformacji wynosi 3 847 346 473 EUR. Umowa Partnerstwa 
obejmuje również Europejski Fundusz Morski, Rybacki i Akwakultury (EFMRA), w ramach którego 
alokacja dla Polski wynosi 512 387 953 EUR. 
Na wskazaną powyżej alokację w ramach Celu 1. polityki spójności składają się następujące fundusze: 
Europejski Fundusz Rozwoju Regionalnego - 47 416 659 213 EUR; 
Europejski Fundusz Społeczny Plus - 12 912 994 435 EUR; 
Fundusz Spójności - 11 283 140 140 EUR. 



Zestawienie Funduszy Europejskich wymienione na poszczególne działy:
Fundusze Europejskie na Infrastrukturę, Klimat, Środowisko 2021-2027 – wkład Unii 24 358 236 938
EUR
Fundusze Europejskie dla Nowoczesnej Gospodarki 2021-2027 – wkład Unii 7 973 242 153 EUR 
Fundusze Europejskie dla Rozwoju Społecznego 2021-2027 – wkład Unii 4 049 099 776 EUR
Fundusze Europejskie na Rozwój Cyfrowy 2021-2027 – wkład Unii 1 988 038 869 EUR 
Fundusze Europejskie dla Polski Wschodniej 2021-2027 – wkład Unii 2 650 107 360 EUR
Pomoc Techniczna dla Funduszy Europejskich 2021-2027 – wkład Unii 550 000 000 EUR 
Fundusze Europejskie na Pomoc Żywnościową 2021-2027 – wkład Unii 525 000 000 EUR
Fundusze Europejskie dla Rybactwa 2021-2027 – wkład Unii 512 387 953 EUR
Po wielu negocjacjach 5 grudnia 2022 r. – decyzja KE zatwierdzająca program:
EFRR – Europejski Fundusz Rozwoju Regionalnego (projekty infrastrukturalne): 1 253 908 097 EUR
EFS+ - Europejski Fundusz Społeczny (projekty miękkie): 480 780 644 EUR
FST – Fundusz Sprawiedliwej Transformacji (projekty dot. przemian w regionach pogórniczych – subregion
wałbrzyski): 581 587 571 EUR
ŁĄCZNIE ALOKACJA WYNOSI:  2 316 276 312 EUR.

Pan Łukasz Kasprzyk – przedstawił za pomocą prezentacji alokacje z podziałem na formy finansowania:
Dotacje – 2 160 361 633 EUR:
EFRR - 1 097 993 418 EUR
EFS+ - 480 780 644 EUR
FST – 581 587 571 EUR
Instrumenty finansowe – 155 914 679 EUR EFRR

Priorytet Cel szczegółowy (Instrument finansowy) nazwa 
produktu finansowego

Alokacja (EUR)

1. Fundusze Europejskie na rzecz 
przedsiębiorczego Dolnego Śląska

1 (iii) – Wzmacnianie trwałego wzrostu 
i konkurencyjności MŚP oraz tworzenie 
miejsc pracy w MŚP, w tym poprzez 
inwestycje produkcyjne

(Pożyczka) 
Pożyczka rozwojowa

43 900 000

2. Fundusze europejskie na rzecz 
środowiska na Dolnym Śląsku

2 (i) Wspieranie efektywności 
energetycznej i redukcji emisji gazów 
cieplarnianych

(Pożyczka) 
Pożyczka na poprawę efektywności 
energetycznej wielorodzinnych budynków
mieszkalnych, budynków publicznych i 
oświetlenia ulicznego

70 974 180

(Pożyczka) 
Ekopożyczka dla przedsiębiorstw

8 720 914

2 (ii) Wspieranie energii odnawialnej 
zgodnie z dyrektywą (UE) 2018/2001, w 
tym z określonymi w niej kryteriami 
zrównoważonego rozwoju

(Pożyczka) 
Pożyczka OZE 

32 319 585

RAZEM 155 914 679

Harmonogram naborów skierowanych do JST – 2023 r. Zakres – e-usługi
Działanie FEDS Typ projektu Alokacja i fundusz

Instytucja Termin ogłoszenia
Warunki specyficzne naboru

1.3 Cyfryzacja usług 
publicznych

Tworzenie                   i 
modernizacja systemów informacji 
przestrzennej oraz cyfryzacja 
zasobów geodezyjnych w celu 
usprawnienia procesów 
i ułatwienia komunikacji między 
podmiotami publicznymi 
i gospodarczymi

81,1 mln PLN (EFRR)

IZ FEDS
maj 2023

obszar województwa 
konieczność uzyskania opinii od Głównego 
Geodety Kraju

Harmonogram naborów skierowanych do JST – 2023 r. Zakres – termomodernizacja budynków publicznych
Działanie 
FEDS

Typ projektu Alokacja i fundusz 
Instytucja 
Termin ogłoszenia

Warunki specyficzne naboru

2.1 Efektywność 
energetyczna 
w budynkach 
publicznych

Kompleksowa modernizacja energetyczna 
budynków publicznych (budynki publiczne 
to budynki JST i jednostek organizacyjnych 
JST oraz NGO, jeśli realizują one cele 
publiczne). Jako budynki publiczne 
rozumiane są również budynki zamieszkania 
zbiorowego

68 mln PLN (EFRR)

IZ FEDS
wrzesień 2023

Województwo, bez pow. zgorzeleckiego
budynki zabytkowe bezwarunkowo 
pozostałe budynki - jako kryterium 
dopuszczające: poziom wskaźnika G niższy od 
średniej wojewódzkiej
jeden wnioskodawca może złożyć tylko jeden 
wniosek o dofinansowanie



Harmonogram  naborów  skierowanych  do  JST  –  2023  r.  Zakres  –  termomodernizacja  budynków
mieszkalnych
Działanie 
FEDS

Typ projektu Alokacja i fundusz 
Instytucja Termin 
ogłoszenia

Warunki specyficzne naboru

2.2 Efektywność 
energetyczna w 
budynkach mieszkalnych

Kompleksowa modernizacja energetyczna 
budynków mieszkalnych wielorodzinnych (z 
wyjątkiem budynków stanowiących własność
Skarbu Państwa oraz budynków spółdzielni 
mieszkaniowych).

83 mln PLN (EFRR)
IZ FEDS
wrzesień 2023

projekty dotyczące budynków zabytkowych i 
komunalnych, gdzie co najmniej 30% liczby 
mieszkań stanowią mieszkania komunalne i/lub 
socjalne i/lub wspomagane i chronione
*po uzyskaniu zgody w Kontrakcie 
Programowym na możliwość wsparcia w FEDS 
spółdzielni w miastach poniżej 10 000 
mieszkańców, o ile zgoda ta nastąpi przed 
ogłoszeniem konkursu i upublicznieniem 
regulaminu

Harmonogram naborów skierowanych do JST - 2023 r. Zakres – środowisko
Działanie FEDS Typ projektu Alokacja i fundusz 

Instytucja Termin 
ogłoszenia

Warunki specyficzne naboru

2.7 Ochrona przyrody 
i klimatu

Opracowanie i aktualizacja dokumentów planistycznych 
tj. planów ochrony, zadań ochronnych, planów zadań 
ochronnych –- dla obszarów chronionych – zgodnie z 
ustawą z 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody:
- parków krajobrazowych, w tym obszarów Natura 2000 
pokrywających się z obszarem danego parku 
krajobrazowego 
- rezerwatów przyrody – jeśli nie pokrywają się z 
obszarami Natura 2000
- obszarów Natura 2000 – tylko aktualizacja planów 
ochrony parków krajobrazowych, które dotychczas 
uwzględniały zakres planów zadań ochronnych dla 
fragmentów obszarów Natura 2000. 

58,2 mln PLN (EFRR)

IZ FEDS
maj 2023

obszar województwa 

Harmonogram naborów skierowanych do JST - 2023 r. Zakres – środowisko
Działanie FEDS Typ projektu Alokacja i fundusz 

Instytucja Termin 
ogłoszenia

Warunki specyficzne naboru

2.7 Ochrona przyrody 
i klimatu

Czynna ochrona gatunków i siedlisk przyrodniczych, w 
tym m.in. w zakresie zachowania, ochrony i odtworzenia
siedlisk i gatunków przyrodniczych, ochrony in-situ i ex-
situ, reintrodukcji, eliminacji lub zminimalizowania 
negatywnego wpływu inwazyjnych gatunków obcych, 
inwestycje ograniczające antropopresję i negatywne 
skutki oddziaływania człowieka na tereny chronione i 
wspierające zrównoważony rozwój terenów 
chronionych, oraz wszystkie inne działania wskazane 
jako zakres działań ochronnych w odpowiednim 
planie/dokumencie dotyczącym ochrony przyrody.

141 mln PLN (EFRR)

IZ FEDS
czerwiec 2023

województwo dolnośląskie z 
wyłączeniem powiatu 
zgorzeleckiego

Harmonogram naborów skierowanych do JST – 2023 r. Zakres – rozwój turystyki
Działanie FEDS Typ projektu Alokacja i fundusz 

Instytucja 
Termin ogłoszenia

Warunki specyficzne naboru

5.2 Kultura 
i turystyka

Infrastruktura rowerowa 
sprzyjająca rozwojowi ruchu 
turystycznego

47,1 mln PLN (EFRR)

IZ FEDS
maj 2023

obszar województwa 
(z wyłączeniem powiatu zgorzeleckiego)
Wyłącznie trasy zawarte w  „Koncepcji sieci głównych tras 
rowerowych województwa dolnośląskiego”;
Nabór tylko na projekty gotowe do realizacji (tj. z 
pozwoleniami na budowę);  
obligatoryjna opinia IRT załączana do wniosku o 
dofinansowanie, potwierdzająca zgodność przebiegu trasy 
objętej projektem z trasą przebiegu cyklostrady;

Harmonogram naborów skierowanych do JST – 2023 r. Zakres – rynek pracy i włączenie społeczne
Działanie FEDS Typ projektu Alokacja i fundusz Instytucja 

Termin ogłoszenia
Warunki specyficzne naboru

7.4 Adaptacja do zmian 
na rynku pracy

Projekty w zakresie 
Podmiotowego Systemu 
Finasowania 

125 mln PLN (EFS+)
DWUP
lipiec 2023

Obszar całego województwa
W ramach naboru przewidziano pulę 5 mln EUR 
dla powiatu zgorzeleckiego



7.4 Adaptacja do zmian 
na rynku pracy

Projekty w zakresie 
outplacementu

10 mln PLN (EFS+)

DWUP
sierpień 2023

obszar całego województwa
W ramach naboru przewidziano pulę 1 mln EUR 
dla powiatu zgorzeleckiego 

7.5 Aktywna integracja Ośrodki wsparcia ekonomii 
społecznej

28,9 mln PLN (EFS+)

DWUP
maj 2023

obszar całego województwa 

Harmonogram naborów skierowanych do JST – 2023 r. Zakres – włączenie społeczne
Działanie FEDS Typ projektu Alokacja i fundusz Instytucja 

Termin ogłoszenia
Warunki specyficzne naboru

7.5 Aktywna integracja Aktywna integracja osób zagrożonych 
ubóstwem i wykluczonych społecznie

35,3 mln PLN (EFS+)

DWUP
listopad 2023

obszar całego województwa 

7.7 Rozwój usług 
społecznych i 
zdrowotnych

Rozwój usług świadczonych w społeczności 
lokalnej 
Tworzenie i rozwój CUS
Rozwój mieszkalnictwa 
Deinstytucjonalizacja podmiotów 
realizujących wsparcie całodobowe 
Wparcie gospodarstw opiekuńczych 
Wsparcie dla kadr instytucji pomocy i 
integracji społecznej

165 mln PLN (EFS+)

DWUP
październik 2023

obszar całego województwa 

Harmonogram naborów skierowanych do JST – 2023 r. Zakres – edukacja
Działanie FEDS Typ projektu Alokacja i fundusz

Instytucja Termin ogłoszenia
Warunki specyficzne naboru

8.1 Dostęp do edukacji Rozwój kształcenia zawodowego 56 mln PLN (EFS+)

IZ FEDS
maj 2023

województwo dolnośląskie z wyłączeniem 
powiatu zgorzeleckiego

8.1 Dostęp do edukacji Zwiększenie dostępności do 
edukacji przedszkolnej

21mln PLN EFS+)

IZ FEDS
sierpień 2023

województwo dolnośląskie 

8.2 Uczenie się przez 
całe życie

Kształcenie osób dorosłych z 
wykorzystaniem BUR

71 mln PLN (EFS+)

DWUP
lipiec 2023

obszar województwa 
W ramach naboru przewidziano pulę 3 mln EUR 
dla powiatu zgorzeleckiego

Radny Piotr  Wróbel  – zapytał,  z którego działania będą mogły skorzystać spółki  prawa handlowego,  w
których gmina miejska ma większość udziałów? W poprzednich dwóch perspektywach finansowych spółki
tego typu, gdzie przeważający kapitał był kapitał publiczny były wykluczone z pożyczki lub z eko-pożyczki.

Pan  Łukasz  Kasprzyk  –  spółki  komunalne  są  interpretowane  w  ten  sposób,  że  poprzez  właściciela
traktowane są jako duże przedsiębiorstwa. Polityka spójności i program regionalny polega na wspieraniu
małych  i  średnich  przedsiębiorstw.  Mogą  być  realizowane  projekty  we  współpracy  z  dużymi
przedsiębiorstwami, ale tylko i wyłącznie na rzecz małych i średnich przedsiębiorstw, ale wszystko zależy
od  konstrukcji  projektu  i  czego  miałby  dotyczyć.  Wsparcie  usługi  lub  produktu  na  rzecz  dużego
przedsiębiorstwa nie wchodzi  w grę.   Z założeń komisji  europejskiej  duże przedsiębiorstwa same sobie
poradzą. Nie brana jej pod uwagę specyfika spółek komunalnych czy spółki gdzie właścicielem są jednostki
samorządu terytorialnego. Były takie rozmowy przy Funduszu Sprawiedliwej Transformacji  gdzie spółki
realizują czyn społeczny i publiczny. 

Radna Jadwiga Ziemska – z jakich środków mogłyby skorzystać spółdzielnie mieszkaniowe? Dotychczas z
tych środków mogły korzystać wspólnoty, budynki komunalne czy domostwa jednorodzinne.

Pan Grzegorz Macko – wspólnoty mieszkaniowe będą mogły korzystać z tych funduszy regionalnych, a
spółdzielnie  z  równolegle  rozpisywanych  programów  krajowych.  Z  programu  regionalnego  na  dzień
dzisiejszy nie ma takiej możliwości, ale jest jeden wyjątek z Funduszu Sprawiedliwej Transformacji. 

Pan  Łukasz  Kasprzyk  –  spółdzielnie  do  tej  pory  mogły  się  ubiegać  termomodernizacje  z  programu
krajowego. Są dobrym beneficjentem. Posiadają środki finansowe i są chętni do projektów. Z europejskiego
funduszu rozwoju regionalnego spółdzielnie mogą się ubiegać ze środków krajowych. Natomiast z Funduszu



Sprawiedliwej Transformacji nie ma linii demarkacyjnej, ponieważ nie ma wsparcia z poziomu krajowego i
tutaj  spółdzielnie  i  wspólnoty  mieszkaniowe będą  mogły  się  ubiegać o termomodernizacje  z  programu.
Poprosił, aby śledzić nabory. 

Pan  Tomasz  Kiliński  –  podziękował  za  prezentację  panu  Marszałkowi  i  Panu  Dyrektorowi,  za  wiele
miesięcy współpracy zarówno w grupie  roboczej  do spraw Sprawiedliwej  Transformacji  jak i  w grupie
roboczej do spraw funduszy europejskich dla Dolnego Śląska. Nastał czas dla beneficjentów, żeby program
realizować, a czas nie jest długi, bo ograniczenia czasowe są długie w programach. Miasto musi szybko być
gotowe do realizacji  tych projektów. Komitet  monitorujący,  zatwierdza obecnie kryteria poszczególnych
naborów  w  określonych  priorytetach  programu.  Jako  gmina  w  kliku  konkursach  będą  startować  oraz
realizować projektu w ramach ZIT aglomeracji wałbrzyskiej. 

10. Zakończenie obrad.

Wobec  wyczerpania  dziennego  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Andrzej  Behan  zamknął  jej
posiedzenie. 
Na tym protokół zakończono.

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz


